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PROTOKÓŁ NR XXIV/2013 

 z XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 22 marca 2013 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

 – 11
30 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Józef  Krzeszowski  - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10. Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Magdalena Tronina  - Inspektor UG 

5. Lidia Przywojska   - Kierownik GOPS w Wierzchlesie 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

8. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

11.Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

12. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

13. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  



2 
 

14. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

15. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

16. Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

17. Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

18.  Stanisław Grajoszek  - Sołtys wsi Kamion 

19.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2013 rok. 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2013 – 

2021, 

c) zaciągniecie  pożyczki na wyprzedzające finansowanie, 

d) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Wierzchlesie za 2012r.  

e) zmian w uchwale Nr XXII/134/2013 w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wierzchlas, 

f) określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

g) uchylenia uchwały Nr XXII/136/2013 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 30 

stycznia 2013 r.  

h) uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy Wierzchlas, 

i) zmian w uchwale Nr XXII/137/2013 w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

j) zmian w uchwale Nr XXII/138/2013 w sprawie sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

k) zmian w uchwale Nr XXII/139/2013 w sprawie określenia rodzaju 

dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

l) zmian w uchwale Nr IV/34/2011 z dnia 28 stycznia 2011 r. w sprawie 

ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych ( sołtysów), 

m) wyrażenia zgody (lub nie) na utworzenie funduszu sołeckiego, 

6. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2012r. 
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7. Przyjecie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Wierzchlas za 2012 r.  

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2012 rok. 

9. Przyjęcie informacji z zebrań wiejskich w 2013r.  

10. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

11. Zakończenie obrad XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał, zaproszonych gości 

Panie radne i Panów radnych, Panią sołtys i Panów sołtysów, Panią radna Rady 

Powiatu w Wieluniu Krystynę Miśkiewicz oraz pracowników Urzędu Gminy,  

Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 

15 radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy. 

 
 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad w zawiadomieniach w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego 

porządku. 

Nie było uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku pod głosowanie i przyjęty został 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wyłożony protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 
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Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 28 lutego 2013r r. do dnia. 22 marca 2013 r. i została przyjęta jednogłośnie. 

Załącznik stanowi nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk korzystając z okazji że na 

dzisiejszej sesji gościmy Panią Danutę Jędrzejewska z Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Łodzi  proszę o zabranie głosu. 

Pani Danuta Jędrzejewska na początku chciałam podziękować  za użyczenie 

czasu. Wojewódzki Inspektorat w Łodzi prowadzi kampanię w związku 

z wejściem w życie  w dniu 28 stycznia br.  nowych aktów prawnych tj. nowej 

Ustawy o nasiennictwie  i dwóch rozporządzeń m.in. zakazu stosowania 

w produkcji roślinnej materiału siewnego odmian genetycznie modyfikowanych 

kukurydzy Mon 810 i w rozporządzeniu wymienionych jest 235 oraz ziemniaka 

odmiany Amflora. Poprzez radnych i sołtysów chcielibyśmy dotrzeć do 

producentów z  ziemniakiem Amflora nie  ma problemu ponieważ takiej 

odmiany na terenie Europy nie ma. Problem dotyczy kukurydz. Do końca marca 

można pobierać próby z nasion kukurydzy u producentów z tym, że jeśli 

kukurydza zakupiona jest jako materiał kwalifikowany i jest faktura zakupu 

i etykieta a opakowanie nie jest rozpieczętowane to taką próbę pobierze 

pracownik naszej instytucji  i na nasz koszt próba zostanie wysłana do 

Centralnego Laboratorium wysłana. Jeżeli rolnik posiada własne nasiona 

i chciałby je sprawdzić to tez jest możliwość pobrania próby tylko, że jest to 

w zakresie rolnika i poinformujemy jak ma wyglądać  próba  przekażemy wzór 

zlecenia i  na koszt własny rolnik wyśle próbki do laboratorium w Toruniu. 

W okresie wegetacyjnym będą przeprowadzone przez Wojewódzki Inspektorat 

kontrole w gospodarstwach. Kontrola będzie polegała na sprawdzeniu 

posiadanych dokumentów zakupu takiego materiału, jeśli rolnik okaże się 

fakturą zakupu i etykietami tego materiału siewnego i wszystko będzie zgodne 

z przepisami  to kontrola się zakończy. W przypadku kiedy rolnik nie będzie 

posiadał żadnych dokumentów odnośnie posiadanego materiału siewnego to 

zostanie pobrana próba materiału i jeśli okaże się, że jest to materiał GMO to 

rolnik na własny koszt będzie musiał taka plantację zlikwidować i do tego 

będzie musiał zapłacić opłatę sanacyjna 200% wartości zakupionego materiału 

siewnego. Chciał uczulić wszystkich abyście byli w kontakcie z producentami 
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i uświadamiali ich, że bardzo ważne w tym roku sa dokumenty potwierdzające 

zakup materiału siewnego kukurydzy.  

Bardzo dziękuję za udostępnienie czasu. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk dziękuje bardzo za 

wszystkie przekazane  informacje i chciałbym się zapytać korzystając z okazji 

czy jest prowadzona ewidencja rolników którzy takie rośliny mogą prowadzić 

uprawy.  

Danuta Jędrzejewska  w tym roku kontrola polegać będzie na kontroli upraw 

w terenie i sprawdzaniu  właściciela działek.  Wszelkie zapytania i informacje 

producenci oraz wszelkie osoby zainteresowane mogą uzyskać w Wojewódzkim 

Inspektorat Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Wieluniu ul. Śląska 23. 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska – informację taka należałoby 

przekazać wszystkim mieszkańcom. 

Danuta Jędrzejewska  - przygotowana i przekazana zostanie informacja 

mieszkańcom i rozwieszone zostanie na tablicach ogłoszeń u Sołtysów.  

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2013 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak, projekty  uchwał omawiane 

były na posiedzeniach Komisji zaszła zmiana w stosunku do pierwszej Komisji, 

i chciałam poinformować, że kwota 8.000 zł z wygospodarowanych tzw. 

„wolnych  środków”  przekazana zostanie na Stowarzyszenie „Kraska” 

w Kraszkowicach, które nie wykorzystały tej kwoty w ubiegłym roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Skarbnik Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr 

XXIV/145/2013 w /w sprawie. 

Czy są uwagi bądź pytania do treści projektu uchwały. 

Radny Józef Krzeszowski – mam pytanie w załączniku do uchwały „plan 

wydatków majątkowych na 2013”  w Dziale 600, rozdział 616 przebudowa 

drogi gminnej Wierzchlas ul. Łąkowej plan wydatków jest 209.753,01 zł i 

chciałem zapytać skąd znajdziemy środki na to zadanie, ponieważ zostały 

zabrane z tej inwestycji środki w wysokości 8.000 zł słusznie należne KG 

w Kraszkowicach. 

Wójt  - na drogę Wierzchlas ul. Łąkowa złożony został wniosek na 

dofinansowanie w ramach  dotacji do dróg lokalnych i w kwietniu mają być 
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rozdzielane środki na drogi lokalne i po uzyskaniu informacji o wysokości 

dotacji przyprowadzony zostanie przetarg na to zadanie.  

Nie było więcej uwag ani pytać w związku z tym uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2013 

– 2021, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy Teresę 

Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/146/2013 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

c) zaciągniecie  pożyczki na wyprzedzające finansowanie, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/147/2013 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

d) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wierzchlesie za 2012r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/148/2013 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

e) zmian w uchwale Nr XXII/134/2013 w sprawie przyjęcia „Regulaminu  

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wierzchlas, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji i o wprowadzenie do tematu proszę Magdalenę 

Tronina. 

Magdalena Tronina tak jak informowałam na posiedzeniach Komisji 

w Regulaminie utrzymania czystości i porządku  na terenie Gminy Wierzchlas 

należy zmienić zapis dotyczący deratyzacji. W pierwotnej wersji regulaminu był 

zapis, że Wójt Gminy Wierzchlas ustali terminy przeprowadzenia deratyzacji 
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jeśli taka potrzeba nastąpi, natomiast według Wojewody Wójt Gminy nie ma 

takich kompetencji i organem do tego upoważnionym jest Rada Gminy, należy 

również dokonać zmiany zapisu z podmiotu użytkującego na właścicieli 

nieruchomości 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr 

XXIV/149/2013 w /w sprawie, następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji i o wprowadzenie do tematu proszę Magdalenę 

Tronina. 

Magdalena Tronina tak jak informowałam na posiedzeniach Komisji i w tym 

przypadku Wojewoda zakwestionował nam zapis, że Rada Gminy nie miała 

podstaw prawnych  dotyczący zróżnicowania stawek odnośnie wielkości 

gospodarstwa i obecnie po wprowadzeniu zmian do ustawy  Rada Gminy może  

podjąć uchwałę zgodną z obowiązującymi przepisami.  

Przewodniczący rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr 

XXIV/150/2013 w /w sprawie, następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

g) uchylenia uchwały Nr XXII/136/2013 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 30  

stycznia 2013 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji i o wprowadzenie do tematu proszę Magdalenę 

Tronina. 

Magdalena Tronina postanowiliśmy uchylić uchwalę dotycząca deklaracji 

ponieważ zawiera ona załącznik jakim jest wzór deklaracji i w następnym 

punkcie podejmiemy uchwałę, która będzie obowiązywała. 

Zmiany w tej uchwale dotycząc wkreślenia zapisu jaki został tam umieszczony a 

mianowicie definicja gospodarstwa domowego. Zgodnie z wytycznymi 

Wojewody nie wolno nam tworzyć takich definicji ani umieszczać ich 

w uchwałach.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 
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Magdalenę Tronina o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/151/2013 w /w 

sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

h) uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie  

odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy Wierzchlas, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji i o wprowadzenie do tematu proszę Magdalenę 

Tronina. Zapytał  czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani 

uwag w związku z tym poprosił Magdalenę Tronina  o odczytanie projektu 

uchwały Nr XXIV/152/2013 w /w sprawie, następnie uchwała poddana została 

pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych.  

 

i) zmian w uchwale Nr XXII/137/2013 w sprawie określenia terminu,  

częstotliwości trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji i o wprowadzenie do tematu proszę Magdalenę 

Tronina. 

Magdalena Tronina tak jak informowałam na posiedzeniach Komisji i zmiana 

w uchwale dotyczy zmiany terminu płatności przez mieszkańców tj. z płatności 

comiesięcznej na płatność kwartalną. Termin pierwszej płatności upływa 15 

października br. i obejmuje okres od 1 lipca do 30 września 2013 r.   czyli po 

zakończeniu kwartału. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Magdalenę Tronina o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/153/2013 w /w 

sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

j) zmian w uchwale Nr XXII/138/2013 w sprawie sposobu i zakresu  

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji i o wprowadzenie do tematu proszę Magdalenę 

Tronina. 

Magdalena Tronina tak jak informowałam na posiedzeniach Komisji  zmian 

w tej uchwale dotyczy zaopatrzenia  mieszkańców w pojemniki przez Gminę. 

 



9 
 

Przewodniczący rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Magdalena Tronina  o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/154/2013 w /w 

sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

k) zmian w uchwale Nr XXII/139/2013 w sprawie określenia rodzaju  

dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji i o wprowadzenie do tematu proszę Magdalenę 

Tronina. 

Magdalena Tronina tak jak informowałam na posiedzeniach Komisji 

w przypadku powyższej uchwały Wojewoda zakwestionował nam 

wprowadzenie jako załącznika do uchwały wzoru deklaracji, a Ustawa nie 

pozwala  na wprowadzenie dodatkowych deklaracji. Zapis dotyczący deklaracji 

został wykreślony z uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Magdalenę Tronina o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/155/2013 w /w 

sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady 

 

 

l) zmian w uchwale Nr IV/34/2011 z dnia 28 stycznia 2011 r. w sprawie  

ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych ( sołtysów), 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk złożony został na ostatniej sesji 

wniosek w sprawie zwiększenia wypłat diet dla sołtysów. Temat omawiany był 

na posiedzeniach poszczególnych Komisji. Zdania na ten temat były podzielone 

w związku z tym proszę Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o przedstawienie wypracowanych stanowisk. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak – czterech członków Komisji 

było za zwiększeniem wysokości diety jeden wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Leśnictwa i ochrony Środowiska Tadeusz 

Ignasiak wszyscy członkowie Komisji byli za zwiększeniem diet. 
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Przewodniczący komisji Oświaty, Zdrowia, kultury i Sportu  Marcin Kowalczyk 

rozpatrując wniosek Komisja brała pod uwagę możliwości finansowe oraz jeśli 

dieta ma zostać podniesiona sołtysom to dlaczego nie należałoby jej podnieść 

również radnym.   

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk biorąc udział w wyborach 

na radnego bądź sołtysa każdy jest świadomy obowiązków oraz przywilejów 

jakie się z tym wiążą. Nikt nikogo  na siłę  na to stanowisko nie zaprasza 

ponadto mamy służyć społeczeństwu bo po to nas wybrało.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, kultury i Sportu  Marcin 

Kowalczyk na Komisji zwrócono również uwagę, ze sołtysom przysługuje nie 

tylko dieta miesięczna ale również płaconą mają prowizję od zebranego 

podatku. 

Sołtys wsi Wierzchlas B Wiesław Kapica tylko gdzie jest ta prowizja, która 

należy się sołtysom, i należy mus się prowizja w wysokości całego podatku. 

Wójt sołtysom przysługuje prowizja w wysokości określonej w uchwale od 

wysokości kwoty zebranego podatku (pieniędzy).  

Radny Stanisław Parzyjagał chciałem zapytać na czym polega ta prowizja i jak 

jest wypłacana i od czego ona jest zależna. 

Wójt prowizja przysługuje od wysokości zebranych pieniędzy w danej racie 

podatku. 

Radny Stanisław Parzyjagła zgłaszam wniosek o przesunięcie tematu na 

następne posiedzenia Komisji i szczegółowe jego przeanalizowanie przez 

radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk prowizja przysługuje 

sołtysom od dawna i jej wysokość uzależniona jest od wysokości zebranych 

pieniędzy za podatek. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak sołtysi roznoszą nakazy 

podatkowe i nie otrzymują za to pieniędzy a jeśli mieszkańcy  płacą 

bezpośrednio w gminie bądź internetowo to sołtysi już tych pieniędzy nie 

otrzymują .  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zasadne jest wniosek aby 

radni zajęli się sprawa  wypłat prowizji dla sołtysów jeszcze raz na 

posiedzeniach Komisji oraz aby ponownie przeanalizować temat roznoszenia 

deklaracji  „śmieciowych” przez sołtysów oraz za wysokości odpłat za ta usługę.  

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska sołtysi maja płaconą prowizję 

o wysokości zebranego podatku i prowizja przyznana jest każdemu sołtysowi 

procentowo i w tych miejscowościach gdzie jest większy podatek  to mam 

prowizję obniżona np. gdzie jest nisko podatek jest 12%, a gdzie jest większa 

miejscowości i większy podatek to takiemu sołtysowi obniża się prowizję. Takie 

podejście  jest niesprawiedliwe, ponieważ każe się sołtysów i powinno być tak 

ustalone, żeby wszyscy sołtysi mieli taką samą wysokość prowizji. Takie 

rozwiązanie byłoby uczciwe dlatego, ze otrzymali by sołtysi pieniądze 

adekwatne do wykonanej pracy. Sytuacja ta dotyczy również roznoszenia 
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nakazów podatkowych ponieważ sołtys który mam małą miejscowość to szybko 

rozniesie nakazy a w przypadku dużej miejscowości trwa to dłuższy czas.  

Rady Tomasz Pietrzak – chciałem zapytać sołtysów jaka kwota interesowała 

by w przypadku roznoszenia deklaracji „śmieciowych”, żebyśmy jako radni 

mogli nad konkretna kwota dyskutować.  

Radny Józef Krzeszowski  problem tkwi w szczegółach, przecież sołtysów 

obowiązuje regulamin, na podstawie którego się opieramy jeśli  chodzi 

o przewodniczących służb pomocniczych jakimi są Państwo Sołtysowie, i nie 

może tak być że co zadanie to podnoszona będzie stawę za takie zadanie. 

Zadania cały czas się zmieniają jedne są kontynuowane, a inne są wycofywane 

a na ich miejsce wprowadzane są nowe, teraz prężnie funkcjonuje technika 

elektroniczna, która wyręcza wykonywanie niektórych zadań. Dla Sołtysów 

pojawia się nowe zadanie, które wynika tez z pełnionej przez nich funkcji tj. 

roznoszenie i zbiór deklaracji „śmieciowych” ale to nie może zwiększać 

wypłacanej diety. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak coraz mniej osób płaci 

podatek u sołtysa a więcej drogą elektroniczką przez co sołtys otrzymuje 

mniejsza prowizję i środki pozostają w budżecie gminy i mogą zostać 

przeznaczone na podwyżki. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – temat podwyżek diet 

należy ponownie przeanalizować na następnych  posiedzeniach Komisji oraz 

radni powinni się zająć tematem określenia wysokości stawek za roznoszone 

tzw. „deklaracje śmieciowe” przez sołtysów i podjąć konkretna decyzję.  

Radny Marek Leszczyk – sołtysi nie mają  takiego obowiązku aby roznosić 

deklaracje, a jeśli jest zainteresowana osoba wśród radnych to może roznieść te 

deklaracje. 

Radny Józef Krzeszowski to po co sa w takim razie potrzebni sołtysi w gminie. 

Sekretarz na porzedniej sesji zaproponowaliśmy sołtysom stawkę za 

rozniesienie i odebranie wypełnionej  jednej  deklaracji 2 zł brutto. Sołtysi 

zebrali się w przerwie i przedstawili swoją propozycje 4 zł brutto od deklaracji. 

Na terenie gminy jest ok. 2.100 zł nieruchomości i byłby to koszt w granicach 

8.400 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk to zasadne byłoby zatrudnienie 

na okres 1 miesiąca i na umowę – zlecenie  osoby która zajęła by się 

roznoszeniem tych deklaracji.  

 

Rada Gminy temat  przesunęła na następne posiedzenia komisji  i sesję oraz  

wnioskowała o przygotowanie materiałów dotyczących wysokości wypłat 

prowizji sołtysom z tytułu pobieranego podatku. 

 

m) wyrażenia zgody (lub nie) na utworzenie funduszu sołeckiego, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  
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było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/156/2013 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 
 
 

Punkt 6 

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2012r. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią sprawozdania Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2012 rok   i analizowali  je na poszczególnych 

komisjach 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie  do 

akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 7 

Przyjecie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Wierzchlas za 2012 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią przedstawionego sprawozdania i analizowali  je na 

poszczególnych komisjach 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie  do 

akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 8 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2012 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni zapoznali się z treścią sprawozdań  i analizowali go na poszczególnych 

komisjach. 

Więc zapytał czy są uwagi bądź zapytania do treści sprawozdania. 

Nie było więc stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie  do 

akceptującej wiadomości. 
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Punkt 9 

Przyjęcie informacji z zebrań wiejskich w 2013r.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że wszyscy 

radni otrzymali informację dotyczącą przeprowadzonych w 2013 roku zebrań 

wiejskich. Zapytał  czy są uwagi bądź zapytania do przedstawionej informacji. 

Nie było więc stwierdził, że informacja  została przyjęte do akceptującej 

wiadomości. 

 

 

Punkt 10 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

1. Radna powiatu Wieluńskiego Krystyna Miśkiewicz  - na wstępie 

chciałaby podziękować na ręce Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie Lidii Przywojskiej, dla wszystkich pracowników, 

a także dla Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, ponieważ składane jest sprawozdanie za ubiegły rok to 

chciałaby podziękować za przychylność i szeroko pojęte działania  na rzecz 

osób z niepełnosprawnością oraz osób uzależnionych. Współpraca jest bardzo 

owocna i nie znajduję nigdy żadnych sprzeciwów i zawsze otwarcie podchodzą 

do tych problemów za co serdecznie dziękuję. 

Jeśli Radni lub sołtysi chcieliby uzyskać  informację na temat spraw 

dotyczących szpitala to chętnie podzielę się posiadanymi informacjami, 

i odpowiem na pytania. 

Z okazji zbliżających się świąt Wielkiej Nocy składam życzenia zdrowych, 

spokojnych, rodzinnych, pełnych miłości Świąt dla wszystkich zebranych i ich 

rodzin oraz znajomych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk w imieniu Rady Gminy 

składam serdeczne życzenia Świąteczne na ręce Pani Radnej Powiatowej. 

 

2. Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska – na jakiej zasadzie ma  

zostać rozwiązane  umowy na odbiór śmieci z EKO-Regionem czy każdy musi 

dokonać wypowiedzenia indywidualnie czy może umowy rozwiąże Eko 

Region.  

Przewodniczący rady Gminy Jacek Młynarczyk  firma Eko-Region do bieżącej  

faktury dołączyła oświadczenie dotyczące wypowiedzenia umowy i podpisane 

przez kierownictwo Eko-Regionu. Firma za mieszkańców dokonała takiego 

wypowiedzenia z kolei w przypadku firmy z Wielunia tj. Przedsiębiorstwa 
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Komunalnego również nie trzeba osobiście składać wypowiedzenia umów 

dokonane to zostanie przez firmę.  

 

3. Radny Marcin Kowalczyk w imieniu Pani Dyrektor Publicznego  

Gimnazjum w Mierzycach i Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mierzycach 

chciałem zaprosić na 10 kwietnia 2013r. na godz. 11.00 w Mierzycach nastąpi 

uroczyste otwarcie boiska wielofunkcyjnego. Wszystkim radnym dostarczone 

zostaną zaproszenia.  

 

4. Radny Józef Krzeszowski chciałem ponownie poruszyć problem  jakim  

jest temat skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą powiatowa. W tym 

tygodniu doszło znów na skrzyżowaniu do kolizji drogowej, w której 

interweniowała policja  i pogotowie. Chciałbym zwrócić uwagę, i nie wiem 

jeszcze jakie jest stanowisko organu ustalającego przyczyny tej kolizji ale w 

tym przypadku ewidentnie wina jest po stronie właściciela drogi czyli 

infrastruktury drogowej. W tym przypadku nie zawinili kierowcy tylko 

wadliwa infrastruktura drogowa. Chciałbym  zwrócić się do organu 

wykonawczego gminy, żeby temu problemowi nie kibicować tylko bardzo 

aktywnie włączyć się w rozwiązanie tego problemu. Na skrzyżowaniu może 

dojść do bardzo poważnych wypadków.  Korzystając z obecności na sesji Pani 

Radnej Rady Powiatu w Wieluniu prosiłbym aby ten problem na sesjach rady 

powiatu poruszać i mobbingować, bo nie może być tak, ze właściciel tej drogi 

Zarząd Dróg Wojewódzkich odpisywała pisma z tzw. „powielacza” i nie 

pochylając się nad problemem z jakim zmaga się rada Gminy. Dwukrotnie 

występowaliśmy jako Rada Gminy i pozostaje temat bez echa. 

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz – zobowiązuje się do złożenia 

interpelacji. 

Radna Sylwia Wrzała – w celu przypomnienia nie tak dawno otrzymaliśmy 

pismo z Zarządu  Dróg Wojewódzkich o informacji, że istniejące na 

skrzyżowaniu lustro spełnia wszelkie wymogi bezpieczeństwa. 

W przesyłanych pismach podkreślane było kilkakrotnie że czekamy na tragedię 

i tragedia była tylko, że nie taka straszna, z dnia na dzień można spodziewać 

się czegoś gorszego. Mieliśmy zapewnienia od pana Naczelnika ZDW że 

bezpieczeństwo jest najważniejsze. Obiecano nam pomoc ale tej pomocy nie 

otrzymaliśmy, sa pisma które stanowią podkładki, ze Zarząd Dróg 

Wojewódzkich jest porządku, w związku z tym że idzie to wszystko bardzo 

opornie i dalej nic się nie dzieje to zobliguję się do przygotowania kolejnego 
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pisma  tym razem do Ministerstwa. Niech Ministerstwo zainteresuje się 

pismami, w których  władze podwykonawcze wypisują bzdury m.in. że lustro 

jest bezpieczne i spełnia wszystkie wymogi. W ostatnim z pism napisali, że 

w Polsce nie ma producenta który mógł by umieścić lustro o odpowiednich 

parametrach , i które by nie parowało i nie szroniało.  Poszukałam w internecie 

w wyszukiwarce i znalazłam 3 producentów takich luster. 

Dokumenty zostaną skserowane  i przesłane do Ministerstwa.  

Proszę również Radna rady Powiatu w Wieluniu Krystynę Miśkiewicz 

o pomoc w rozwiązaniu problemu.  

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz rozmawiała, z Panem Dyrektorem 

Zarządu Dróg Wojewódzkich który poinformował mnie, ze od 2014 r. roku 

rozpoczną się prace remontowe, ponieważ obecnie trwają prace na moście 

w Rychłocicach i tam gro środków jest zabezpieczonych. Dopiero od 2014 r. 

będą realizowane inwestycje na naszych drogach i to będą prace od Krzeczowa 

w kierunku Szczytów.  Motywował to tym, że w Wierzchlesie planowany jest 

wykup działek oraz przebudowa ronda i to wszystko wymaga odpowiedniej 

procedury i określonego czasu taka otrzymałam odpowiedz i z taką informację 

wszystkim przekazuje . 

Radna Sylwia Wrzała w piśmie również zaznaczone jest że tematem         

skrzyżowania Zarząd Dróg Wojewódzkich zajmie się w latach następnych tj. 

od 2015r. sugerując, się tym, ze trzeba wykupywać działki, ale tak naprawdę to 

nic się nie dzieje w tej sprawie. Jakiś czas temu pojawili się geodeci 

dokonywane były pomiary mieszkańcy zaczęli się interesować  ale  do dnia 

dzisiejszego nie ma żadnej informacji. Rondo jak zapewniał Pan Naczelnik 

Maciej Plesia który uczestniczył na ubiegłorocznej sesji majowej obiecywał, że 

na samym początku rozpoczną się prace związane z budowa ronda i dopiero 

później drogi proste miedzy Krzeczowem a Szczytami tam gdzie są lasy a nie 

tereny zabudowane takie były zapewnienia natomiast w pismach jest coś 

innego.  Z bezpieczeństwem jest coraz gorzej jest więcej samochodów większy 

ruch samochodowy  i musimy zacząć wszyscy zacząć robić coś razem w tej 

sprawie i nie czekajmy na tragedię.  

 

5) Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  należy ostatecznie 

rozwiązać temat witaczy. Komisje nie zajęły jednoznacznych stanowisk w tej 

sprawie w związku z tym należy dziś podjąć ostateczną decyzję. na 

posiedzeniach Komisji były dwie propozycje. Pierwsza propozycja to 

zamontowanie 9 małych witaczy przy wszystkich drogach powiatowych 
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i drodze wojewódzkiej, druga propozycja to postawienie dwóch dużych 

witaczy tylko przy drodze wojewódzkiej, a na pozostałych drogach mniejsze 

witacze.  

Radna Sylwia Wrzała należy zwrócić  uwagę na jakoś wykonania witaczy 

aby były odporne na warunki atmosferyczne oraz żeby posiadały gwarancję. 

Wójt nie jest to farba piecowa i nie są witacze  tak trwałe jak szyldy sołtysów  

to jest wszystko klejone i  może odpaść więc nie ma gwarancji i w tym temacie 

nie biorę żadnej odpowiedzialności.  

Radna Sylwia Wrzała ale odpowiedzialność powinien wziąć producent 

bowiem zgodnie z ustawa mamy rok czasu  rękojmi. Firma która wykonuje 

usługę powinna również wziąć odpowiedzialność za wykonana usługę. 

Sekretarz - na wykonanie witaczy ogłoszony zostanie mini przetarg 

w internecie, a w warunkach postępowania zażądamy 5 lat gwarancji.   

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poddał pod głosowanie 

wniosek aby przy wszystkich drogach powiatowych i drodze wojewódzkiej 

umieścić mniejsze witacze tj. 1,5 metra  na  2 metry- "za" było 11 radnych, 

"przeciw" głosów nie było, 4 radnych "wstrzymało się" od głosu. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

Rada Gminy większością głosów wyraziła zgodę na postawienie 9 małych 

witaczy przy wszystkich drogach wjazdowych na teren gminy.  

 

 

 

Punkt 11 

Zakończenie obrad XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXIV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„XXIV sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 11
30

. 

 

 

 

 


